
Пояснювальна записка 

до проекту рішення 24 сесії Коростенської міської ради від 30.08.18р. 

«Про звернення депутатів міської ради до Президента України, Голови 

Верховної Ради України, Прем’єр-міністра України» 

 

У грудні 2014 року ліквідатори аварії на Чорнобильській АЕС та 

постраждалі від її наслідків рішенням парламенту були позбавлені майже 

всіх соціальних гарантій. Вже тоді не було сумнівів, що такий Закон є 

антилюдським. А нещодавнє рішення конституційного суду України довело 

це остаточно. 

У 2015 році фракція ОПОЗИЦІЙНОГО БЛОКУ у Верховній Раді 

направила звернення до найвищої судової інстанції України, з метою 

оскаржити рішення щодо скасування пільг для чорнобильців. На жаль, 

справа затягнулася майже на три роки, але врешті-решт справедливість по 

відношенню до постраждалих від страшної катастрофи у Чорнобилі була 

відновлена: 17 липня 2018 року Конституційний суд визнав Закон прийнятий 

у 2014 році таким, що суперечить нормам Конституції. А відтак, усі пільги 

для чорнобильців повинні бути відновлені негайно. 

Житомирська область одна з найбільш постраждалих від аварії на 

Чорнобильській АЕС. Прямого радіоактивного забруднення зазнали 9 

районів нашої області. На початок цього року на Житомирщині 

зареєстровано 289 тисяч постраждалих осіб, що становить більше 23% від 

усього населення області. У результаті минулорічного медичного огляду 283 

тисяч осіб, що постраждали від вибуху на ЧАЕС — у більш ніж 85% було 

діагностовано захворювання, що пов’язані з радіацією. 

Тому прийнято рішення підтримати звернення до Президента України, 

Голови Верховної ради України та Прем’єр-міністра України щодо 

забезпечення реалізації рішення Конституційного суду. Тобто наша влада у 

найкоротший термін повинна внести необхідні зміни до Закону про 

державний бюджет України на 2018 рік та врахувати чорнобильські пільги у 

проекті держбюджету на наступний рік. А також зобов’язати дотримуватися 

у своїй роботі рішення Конституційного суду й виконавчі органи влади на 



місцях, які більше не можуть нехтувати правами ліквідаторів і постраждалих 

від чорнобильської катастрофи на пільги, грошову допомогу та 

оздоровлення. 

Ми повинні стати на захист тих, хто колись пожертвував своїм 

здоров’ям заради нашого майбутнього, тих, хто опинився в епіцентрі 

чорнобильського пекла. Ми не можемо не звертати увагу на тих наших 

земляків, що досі відчувають на собі вплив катастрофи, що вимушені 

проживати у зоні радіоактивного забруднення, а це 160 тисяч постраждалих, 

у тому числі майже 50  тисяч дітей. 

 

 

Голова фракції «Опозиційний блок»    В.Ходаківський 


